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Zápis ze 6. řádného zasedání Vědecké rady 

Fakulty humanitních studií Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně, 

konaného dne 3. 1. 2018 

 

Přítomni: doc. Jaroslav Balvín, doc. Šárka Bubíková (příchod 10:15), doc. Martina Cichá, 

prof. Peter Gavora, doc. Jana Chamonikolasová, prof. Věra Janíková, doc. 

Helena Kadučáková, dr. Věra Kozáková, doc. Jana Kutnohorská, doc. Anežka 

Lengálová, prof. Hana Lukášová, prof. Arnošt Pellant, doc. Tomáš Svatoš, dr. 

Roman Trušník, doc. Petr Urbánek (příchod 10:17), doc. Soňa Vávrová, doc. 

Adriana Wiegerová  

Omluveni: doc. Lada Cetlová, prof. Silvia Pokrivčáková, prof. Milan Pol, prof. Jaroslav 

Rybka, doc. Radim Šíp, prof. Eliška Walterová 

Stálí hosté: Ing. Adam Cejpek, dr. Anna Krátká, dr. Jana Semotamová, dr. Libor Marek 

Hosté: dr. Zlatica Dorková, doc. Lenka Haburajová Ilavská, dr. Jakub Hladík, doc. 

Jaroslava Pavelková 

 

Prezenční listina je uložena na Referátu pro tvůrčí činnost a vnější vztahy Fakulty humanitních 

studií UTB ve Zlíně. 

Jednání Vědecké rady (dále jen „VR“) bylo zahájeno v 10 h. 

 

Průběh jednání VR 

1. Zahájení jednání  

Děkanka FHS, doc. Anežka Lengálová, přivítala přítomné na šestém řádném zasedání VR FHS. 

Informovala o změně na pozici proděkana pro tvůrčí činnost a doktorské studium. Poděkovala 

bývalé proděkance pro tvůrčí činnost a doktorské studium doc. PaedDr. Adrianě Wiegerové, 

PhD., za práci, kterou v této pozici odvedla, a představila novou proděkanku pro tuto oblast 

doc. RNDr. Jaroslavu Pavelkovou, CSc., zatím jako hosta VR (vzhledem k termínům pro 

vydání lustračního osvědčení dosud nebyla schválena AS FHS). Informovala rovněž o změně 

na pozici tajemníka fakulty – nově je touto funkcí pověřen Ing. Adam Cejpek. 

 

2. Odsouhlasení programu jednání VR 

Děkanka seznámila přítomné s návrhem programu: 

 Výsledky korespondenčního hlasování (projednání Plánu realizace Strategického 

záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti FHS pro rok 2018). 

 Zpráva o činnosti fakulty za rok 2017 (Plnění Plánu realizace Strategického záměru 

vzdělávací a tvůrčí činnosti FHS v roce 2017). 

 Projednání a schválení záměrů žádostí o akreditaci studijních programů 

v pedagogických, filologických a nelékařských zdravotnických oborech. 

 Projednání a schválení návrhu členů komisí pro státní závěrečné zkoušky na FHS 

v akademickém roce 2017/2018. 

 Různé. 

K návrhu programu zasedání nebyly připomínky, přítomní program jednomyslně schválili. 
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3. Výsledky korespondenčního hlasování 

Předsedající podala informace o korespondenčním hlasování, které proběhlo v termínu 

26. 10. 2017 – 31. 10. 2017. Jeho účelem bylo, po předjednání návrhu na zářijovém zasedání 

VR, projednat Plán realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti FHS pro rok 

2018. Z celkového počtu 23 členů VR hlasovalo 19 členů, z nichž jeden se zdržel hlasování, 

ostatní vyjádřili souhlas. Dokument byl tedy řádně projednán. 

Dostavili se doc. Bubíková a doc. Urbánek; děkanka konstatovala, že VR je usnášení schopná. 

4. Zpráva o činnosti fakulty za rok 2017 

Děkanka seznámila přítomné s plněním Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací 

a tvůrčí činnosti FHS UTB ve Zlíně pro rok 2017 a nastínila plány pro rok 2018. 

V průběhu prezentace se dostavil rektor prof. Petr Sáha. 

Po skončení se zapojili do diskuse: 

 

 Doc. Svatoš – dotaz na finanční ohodnocení mladých akademiků. 

 Doc. Lengálová – na UTB byl mírně navýšen tarif, na fakultě se hodnotí podle 

množství a kvality odvedené práce. Je nutno brát v úvahu celkové roční příjmy. 

 Prof. Sáha – nízký tarif je možno doplnit o nenárokové složky mzdy umožněné 

Mzdovým předpisem UTB. 

Rektor prof. Petr Sáha poděkoval všem členům za jejich práci ve VR FHS a popřál jim hodně 

pracovních i osobních úspěchů v roce 2018. Vzhledem k dalším neodkladným povinnostem 

musel jednání opustit. 

 

5. Projednání a schválení návrhů žádostí o akreditace 

 

Proděkan dr. Marek uvedl blok prezentací k akreditacím, o které bude FHS žádat Národní 

akreditační úřad. Všechny návrhy byly projednány Radou studijních programů (u DSP 

Oborovou radou DSP Pedagogika) a Kolegiem rektora UTB a vyjádřil se k nim souhlasně 

Akademický senát FHS, v souladu s Řádem pro tvorbu, schvalování, uskutečňování a změny 

studijních programů UTB ve Zlíně. Dalším krokem v procesu je schválení VR. 

Všichni členové VR měli možnost seznámit se jednotlivými materiály v dostatečném předstihu 

(odkaz na webovou stránku byl uveden v pozvánce). Děkanka navrhla, aby vzhledem 

k velkému počtu akreditací byly prezentace rozděleny podle oblastí vzdělávání a hlasovalo se 

po oblastech společně pro stejné typy programů. Tichým souhlasem členové VR tento postup 

schválili. 

 

Dr. Marek představil studijní programy filologické v kombinaci s ekonomikou, o které bude 

fakulta žádat: Anglický jazyk pro manažerskou praxi a Německý jazyk pro manažerskou praxi. 

Následovala diskuse: 

 Prof. Janíková – v prezentaci je v profilu absolventa uvedena schopnost překládat texty. 

Bude absolvent schopen také tlumočit? 

 Dr. Marek – student má možnost studovat tlumočnictví v rámci volitelných předmětů. 
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 Doc. Lengálová – v nové budově U18 bude k dispozici učebna/laboratoř pro nácvik 

tlumočení. 

 Doc. Bubíková – počítá se u filologických programů s výukou českého jazyka? 

 Dr. Marek – během studia je v těchto SP zařazen předmět Čeština v praxi (důležitost 

např. při překladech). 

Usnesení č. 1: 

VR FHS schválila návrhy žádostí o akreditace bakalářských studijních programů Anglický 

jazyk pro manažerskou praxi a Německý jazyk pro manažerskou praxi v prezenční formě studia 

a jejich postoupení Radě pro vnitřní hodnocení UTB k projednání. 

Pro:  17 

Proti:    0 

Zdržel se:  0 

 

Dr. Hladík představil první část studijních programů neučitelské pedagogiky: Sociální 

pedagogika v Bc. a Mgr. stupni, v obou případech v prezenční i kombinované formě studia, a 

také Bc. studijního programu Andragogika v kombinované formě. 

V diskusi k tomuto bodu vystoupili: 

 Doc. Urbánek – je vhodný akademický profil tohoto SP? 

 Dr. Hladík – vycházíme z dosavadních zkušeností při realizaci SP a dobrého 

teoretického a výzkumného zázemí na pracovišti. V katalogu prací není profese Sociální 

pedagog uvedena. 

 Doc. Vávrová – jako hodnotitel NAÚ byla u jednání o těchto otázkách a akademický 

profil v Bc. stupni je legitimní. 

Usnesení č. 2: 

VR FHS schválila návrhy žádostí o akreditace bakalářských studijních programů Sociální 

pedagogika v prezenční a kombinované formě studia a Andragogika v kombinované formě 

studia a jejich postoupení Radě pro vnitřní hodnocení UTB k projednání. 

Pro:   17 

Proti:     0 

Zdržel se:   0 

Usnesení č. 3: 

VR FHS schválila návrh žádosti o akreditaci magisterského studijního programu Sociální 

pedagogika v prezenční a kombinované formě studia a jeho postoupení Radě pro vnitřní 

hodnocení UTB k projednání. 

Pro:    17 

Proti:      0 

Zdržel se:    0 

 

Doc. Wiegerová prezentovala akreditační materiály studijních programů učitelství a 

neučitelské pedagogiky: Bc. studijní program Učitelství pro mateřské školy v prezenční a 

kombinované formě studia, na něho navazující Mgr. studijní program Předškolní pedagogika 

rovněž v obou formách studia, souvislý Mgr. program Učitelství pro 1. stupeň základní školy a 

doktorský SP Pedagogika. 
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V následné diskusi vystoupili: 

Mgr. Učitelství pro 1. st. ZŠ: 

 Doc. Vávrová – je možno personálně zajišťovat předměty externími vyučujícími z MU 

i Učitelství pro 1. st. ZŠ? 

 Doc. Wiegerová – na předmětech se podílí několik vyučujících, garant je vždy z FHS. 

 Prof. Lukášová – v tomto SP chceme aplikovat transdisciplinaritu a také se zapojit do 

výzkumného projektu ve spolupráci s MU. V září se ve Zlíně uskuteční konference 

ČAPV s tématem transdisciplinarita. 

 Doc. Wiegerová – pojetí SP Učitelství pro 1. st. ZŠ profesní, ale pro možnost pokračovat 

v doktorském programu poslední 2 roky akademicky a výzkumně zaměřené. 

Mgr. Předškolní pedagogika: 

 Prof. Gavora – budou studenti připraveni na SZZ z metodologie pedagogického 

výzkumu a máme na to personální kapacity? 

 Doc. Wiegerová – předpokládá se, že někteří studenti budou pokračovat SP; důraz na 

metodologii už v Mgr. stupni pro ně bude dobrou průpravou. 

 Doc. Lengálová – směřování tímto směrem je dobré, ještě zvážíme personální možnosti. 

 Doc. Urbánek – bude to opravdu zkouška pouze z metodologie, nebo z obecnějších 

principů výzkumu a interpretace dat? 

 Doc. Wiegerová – předměty SZZ sledují profil absolventa, ale je možné ještě upravit 

název předmětu SZZ.  

 Doc. Kutnohorská a doc. Vávrová podpořili zařazení Metodologie pedagogického 

výzkumu do SP. 

Ph.D. Pedagogika: 

 Prof. Janíková – jak jsou řešeny zahraniční stáže doktorandů? 

 Doc. Wiegerová – především studenti kombinované formy si mohou stáž rozdělit na 

několik kratších pobytů. 

 Doc. Lengálová – řeší se v individuálním studijním plánu. 

 Doc. Chamonikolasová – možnosti financování zahraničních pobytů doktorandů z MU. 

Usnesení č. 4: 

VR FHS schválila návrh žádosti o akreditaci bakalářského studijního programu Učitelství pro 

mateřské školy v prezenční a kombinované formě studia a jeho postoupení Radě pro vnitřní 

hodnocení UTB k projednání. 

Pro:   17 

Proti:      0 

Zdržel se:    0 

Usnesení č. 5: 

VR FHS schválila návrh žádosti o akreditaci souvislého magisterského studijního programu 

Učitelství pro 1. stupeň základní školy v prezenční formě studia a jeho postoupení Radě pro 

vnitřní hodnocení UTB k projednání. 

Pro:    16 

Proti:       0 

Zdržel se:     1 
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Usnesení č. 6: 

VR FHS schválila návrh žádosti o akreditaci magisterského studijního programu Předškolní 

pedagogika v prezenční a kombinované formě studia a po zapracování připomínek jeho 

postoupení Radě pro vnitřní hodnocení UTB k projednání. 

Pro:    16 

Proti:       0 

Zdržel se:     1 

Usnesení č. 7: 

VR FHS schválila návrh žádosti o akreditaci doktorského studijního programu Pedagogika 

v prezenční a kombinované formě studia a jeho postoupení Radě pro vnitřní hodnocení UTB 

k projednání. 

Pro:    17 

Proti:       0 

Zdržel se:     0 

 

Dr. Dorková seznámila VR s návrhy akreditačních materiálů nelékařských zdravotnických 

studijních programů: Bc. studijní program Všeobecná sestra v prezenční a kombinované formě 

studia, na něho navazující Mgr. studijní program Ošetřovatelství rovněž v obou formách studia, 

Bc. studijní program Porodní asistentka v prezenční formě studia a Bc. studijní program 

Zdravotně sociální pracovník v prezenční a kombinované formě studia. 

K návrhům se vyjádřili:  

 Doc. Chamonikolasová – genderový aspekt v materiálech. 

 Dr. Dorková – v katalogu profesí jsou uvedeny jen ženské formy profesí (Všeobecná 

sestra, Porodní asistentka), proto respektujeme i v akreditačních spisech. 

 Doc. Lengálová – žádosti o akreditace těchto SP musí ještě posoudit Ministerstvo 

zdravotnictví. 

 Prof. Pellant – zapojení odborníků z praxe, spolupráce s KNTB. 

 Doc. Lengálová – odborníci z KNTB jsou zapojeni formou dohod o provedení práce/ 

pracovní činnosti, spolupráce je smluvně ošetřena. 

 Doc. Svatoš – výuka komunikace je pouze v některých SP? 

 Dr. Dorková – předměty ke komunikaci jsou ve všech zdravotnických SP. 

 Doc. Cichá – předmětů musí být hodně s malou kreditovou dotací, protože to požadují 

standardy. 

Usnesení č. 8: 

VR FHS schválila návrhy žádostí o akreditace bakalářských studijních programů Všeobecná 

sestra v prezenční a kombinované formě studia, Porodní asistentka v prezenční formě studia a 

Zdravotně sociální pracovník v prezenční a kombinované formě studia a souhlasí, aby tyto 

materiály byly postoupeny Radě pro vnitřní hodnocení UTB k projednání. 

Pro:   16 

Proti:      0 

Zdržel se:    1 
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Usnesení č. 9: 

VR FHS schválila návrh žádosti o akreditaci magisterského studijního programu 

Ošetřovatelství v prezenční a kombinované formě studia a jeho postoupení Radě pro vnitřní 

hodnocení UTB k projednání. 

Pro:    17 

Proti:       0 

Zdržel se:     0 

 

6. Projednání a schválení návrhu členů komisí pro státní závěrečné zkoušky na FHS 

v akademickém roce 2017/2018 

Proděkan dr. Marek prezentoval členům VR návrhy na předsedy a členy komisí pro státní 

závěrečné zkoušky na FHS v akademickém roce 2017/2018. Všichni členové měli kompletní 

materiály k dispozici od 15. 12. 2017. 

Členové VR souhlasili, aby se o návrzích hlasovalo společně pro všechny bakalářské a pro 

všechny navazující magisterské SP/SO. 

 

Usnesení č. 10: 

VR FHS schválila návrhy předsedů a členů komisí pro státní závěrečné zkoušky na FHS 

v akademickém roce 2017/2018 v následujících bakalářských studijních programech/oborech: 

 Specializace v pedagogice/Sociální pedagogika (PS/KS), Andragogika v profilaci na 

řízení lidských zdrojů v neziskové sféře (KS), Učitelství odborných předmětů pro SŠ 

(KS), Učitelství pro MŠ (PS/KS); 

 Filologie/Anglický jazyk pro manažerskou praxi (PS), Německý jazyk pro manažerskou 

praxi (PS); 

 Ošetřovatelství/ Všeobecná sestra (PS/KS); 

 Porodní asistence/ Porodní asistentka (PS); 

 Zdravotně sociální péče/Zdravotně sociální pracovník PS/KS). 

Pro:    17 

Proti:       0 

Zdržel se:     0 

 

Usnesení č. 11: 

VR FHS schválila návrhy předsedů a členů komisí pro státní závěrečné zkoušky na FHS 

v akademickém roce 2016/2017 v následujících navazujících magisterských studijních 

programech/oborech: 

 Specializace v pedagogice/Sociální pedagogika (KS); 

 Pedagogika/Sociální pedagogika (PS); 

 Specializace v pedagogice/Pedagogika předškolního věku (PS/KS). 

Pro:   17 

Proti:      0 

Zdržel se:    0 
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7. Různé 

 Prof. Gavora podal krátkou zprávu o průběhu doktorského studia. Informoval o přípravě 

prvních doktorských zkoušek a obhajoby disertační práce. Děkanka ocenila jeho 

dosavadní významný podíl na získání a realizaci DSP. 

Jednání VR bylo ukončeno ve 12.40 h. 

 

Příští zasedání VR se uskuteční dne 12. 9. 2018 (středa). 

 

 

Zapsala: Ing. Mgr. Věra Pospíšilíková 

Verifikovala: doc. Anežka Lengálová 

Ve Zlíně dne 3. 1. 2018 


